
Protokół Nr IX/I5
IX zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 26 maja 2015 r.

Obrady IX zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Zbigniew 

Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik 

Nr 1 do niniejszego protokołu. Sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 

nr 3 do protokołu.

Ad. 1. Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Gminy Lichnowy.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy 

oraz działania podjęte w zakresie łagodzenia jego skutków w 2014r. -  referuje Sandra 

Choszcz inspektor ds. organizacyjnych, kadrowych i administracyjnych.

11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpowodziowej na terenie Gminy 

Lichnowy oraz o wyposażeniu gminnego magazynu przeciwpowodziowego.
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12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej 

dotyczącej współpracy jednostek samorządu terytorialnego w ramach Żuławskiego Obszaru 

Funkcjonalnego

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r,

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2015-2028.

15. Wolne wnioski.

16. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych przybyło 13, więc Rada 
jest władna do podejmowania uchwał.

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są 

uwagi.

Pan Zbigniew Rybicki Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy powiedział, że w pkt 12 

chciałby wprowadzić uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie ( przy 13 glosach za) zmiany do porządku 

obrad.

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco.

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.
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4 . Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Gminy Lichnowy.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy 

oraz działania podjęte w zakresie łagodzenia jego skutków w 2014r. -  referuje Sandra 

Choszcz inspektor ds. organizacyjnych, kadrowych i administracyjnych.

11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpowodziowej na terenie Gminy 

Lichnowy oraz o wyposażeniu gminnego magazynu przeciwpowodziowego.

12. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów.

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej 

dotyczącej współpracy jednostek samorządu terytorialnego w ramach Żuławskiego Obszaru 

Funkcjonalnego

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r.

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2015-2028.

16. Wolne wnioski.

17. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (przy 13 głosach "za") porządek obrad.

Ad. 5. Przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Gminy Lichnowy.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (przy 13 głosach "za") protokół z obrad 

VIII sesji Rady Gminy Lichnowy.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.
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Brak

Ad.7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

Udzielił głosu Przedstawicielowi PUP Malbork. Pani Iwonie Szweda Kierownikowi 

Pośrednictwa Pracy.

Pani Iwona Szweda Kierownik Pośrednictwa Pracy stwierdziła, że skupi się na kilku 

danych statystycznych: stopa bezrobocia na 30 kwietnia ok. 22%. Obecnie jest 3831 osób 

bezrobotnych i ta ilość ciągle maleje, z tego 57 % to kobiety, prawem do zasiłku objęte są 583 

osoby. Tereny wiejskie to 37 %. Stwierdziła, że wśród tych osób dużą część stanowią osoby 

bez kwalifikacji zawodowych. Pracodawcy poszukują osób o konkretnych kwalifikacjach. W 

pozycji oczekiwane kwalifikacje pracodawcy często już wpisują chęć do pracy.. Jeżeli chodzi 

o rok 2014 to PUP jest atrakcyjny, kiedy posiada pieniądze, stara się ich pozyskiwać jak 

najwięcej. W zeszłym roku szkolenia, 286 202 zł kosztowały interwencje. Urząd Pracy ciągle 

rozliczany jest z efektywności, czyli po takich formach pomocy musi nastąpić zatrudnienie. 

Organizowane są targi edukacyjne, targi pracy. Powiat malborski wchodzi w skład GOMu- 

organizowane są tam targi jest to bardzo duże przedsięwzięcie. Organizuje się też pomoc dla 

ludzi, którzy chcą zatrudnić się w pracy poza granicami kraju, uruchomione zostały prace 

interwencyjne - mają środki dla 30 osób poniżej 38 roku życia. Dla 30 osób, które maja niskie 

kwalifikacje zawodowe oraz niedostosowane w ramach prac interwencyjnych jest również 10 

miejsc dla osób zwolnionych przez pracodawcę. Na roboty nie ma środków. Prace społecznie 

użyteczne 18 osób z gminy Lichnowy. Staże do tej pory 198 osób na ten moment są to środki 

dla osób poniżej 30 roku życia, długotrwale bezrobotnych lub z niskimi kwalifikacjami. 

Dodatkowo uruchomili środki dla osób, które mogą odbyć staże w stoczniach, elektrowniach 

itd. Jeżeli chodzi o dotacje na rozpoczęcie działalności gospodarczej, są to środki 20 tysięcy 

złotych. Staże junior są to staże dla osób do 30 roku życia, 10 osób od czerwca do grudnia. 

Uruchomili program dla osób wychowujących dzieci. Zupełna nowość, której do tej pory nie 

było program aktywizacja i integracja, w tym profilu mogą brać udział osoby z profilem 3 

przechodzą warsztaty zajęć społecznych i prace społecznie użyteczne, trwa to dwa miesiące. 

Odbyły się w tym roku w maju 11 targi pracy. Przez prawie dwa miesiące była w PUP firma 

Dovista. Przez te dwa miesiące tylko 50 osób zrekrutowali. Prawie 2 tys. Wynagrodzenia, 

premie i pakiet socjalny. Od początku roku 1128 osób podjęło pracę.
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Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy podziękował Pani Iwonie Szweda za udział w 

obradach i stwierdził, że zależało mu, aby ktoś opowiedział, choć trochę o pracy urzędu 

pracy. Poprosił, aby uwierzyć w to, że urząd pracy robi wszystko, aby tych ofert było jak 

najwięcej i jest ich dużo to ludzie nie chcą z nich korzystać. Nawiązał do tego, iż dzisiaj 

ludzie kombinują i jeżeli ma ktoś jakieś świadczenie to on sobie obliczy ile komornik mu 

zabierze i mu się nie opłaca. Uczestniczył w pracach społecznej rady zatrudnienia. 

Podziękował Pani Iwonie Szweda, kazał złożyć podziękowania Pani Dyrektor i pracownikom. 

Stwierdził, że współpracuje nam się bardzo dobrze. Widzi zaangażowanie całego zespołu, ze 

chcą pomoc ludziom. Te oferty pracy są. Kiedyś był taki przepis, że pracodawca miał 

obowiązek podania oferty pracy do urzędu. Nam ciągle brakuje ofert przy tych pracach 

prostych, dla kobiet. Brakuje inwestora, który uruchomi np. linię produkcyjną.

Pan Roman Derc Radny Gminy Lichnowy uważa, że jeżeli inaczej by wyglądała praca 

mops czy GOPS to nie byłoby takich problemów. Powinno zacząć się kontrolować tych 

nieuczciwych ludzi.

Pani Iwona Szweda Kierownik Pośrednictwa Pracy odpowiedziała, że jako urząd pracy nie 

mają takich kompetencji. Takie informacje zgłaszane są do inspekcji pracy. Prosiła o 

napisanie tego na piśmie. Inspekcja pracy nie chce anonimów tylko chce mieć na piśmie.

Pan Roman Derc Radny Gminy Lichnowy powiedział, że przecież wystarczy, że urząd 

skarbowy sprawdzi, jakie faktury firma wystawia i ile osób ma zatrudnionych. Zapytał, jaka 

jest efektywność dofinansowania działalności. Czy nie jest tak, ze tylko te osoby chcą 

wyciągnąć pieniądze? Dlaczego jest takie wysokie bezrobocie na naszym terenie. 

Województwo pomorskie 11,4 u nas znacznie wyższe.

Pani Iwona Szweda Kierownik Pośrednictwa Pracy odpowiedziała, że to jest związane z 

tym, że nie posiadamy dużych firm na terenie powiatu. A w firmy, które już istnieją nie mają 

rotacji, ludzie jak już pracują to pracują latami.
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Pan Roman Derc Radny Gminy Lichnowy powiedział, że płaci na fundusz pracy, że był 

częstym klientem w PUP. Nie może się doprosić, aby otrzymać osobę, którą mógłby 

wykształcić i wyszkolić. Stwierdził, że chętnie wziąłby trzy osoby.

Pani Iwona Szweda Kierownik Pośrednictwa Pracy zapytała, jaką firmę pan Derc 

reprezentuje. I odpowiedziała, że najprawdopodobniej nie ma takich osób zarejestrowanych w 

urzędzie, które spełniałyby oczekiwania Pana Derc.

Pan Roman Derc Radny Gminy Lichnowy odpowiedział, że reprezentuje transport 

kolejowy. Stwierdził, że PUP powinien pod to układać zatrudnienie, preferencje ma urząd 

szkolą Pan Wójt. Chodzi mu o to, że PUP daje ludziom i oni potem nie zatrudniają 

pracowników. On prosi o staż a nie może dostać. Od roku 2010 podniesiono mu o 5% składki. 

A mu nikt nie chce pomóc.

Pani Jadwiga Licdtke Radna Gminy Lichnowy zapytała czy urząd pracy myśli o rejestracji 

przez Internet

Pani Iwona Szweda Kierownik Pośrednictw a Pracy odpowiedziała, że od dwóch lat jest 

dostępna

Pani Jadwiga Liedtke Radna Gminy Lichnowy zapytała czy jeśli był wykorzystany staż 

przez bezrobotnego to może skorzystać drugi raz ze stażu?

Pani Iwona Szweda Kierownik Pośrednictwa Pracy odpowiedziała, że oczywiście nie ma 

ograniczenia ustawowego ze raz i koniec

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy powiedział, że często jest tak ze osoby nie 

chcą pracować blisko. Godzina 4.15 jeździli stoczniowcy, a dzisiaj nie jest tak pięknie jakby 

miało być. Obecne pokolenie jest leniwe. Nie oszukujmy się zawody specyficzne maszynista 

rewident ustawiacze itd. wymaga szkoleń to są lata to trzeba wykształcenia. Dzisiaj obecna 

młodzież jest leniwa.
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Pani Anna Grunau Radna Gminy Lichnowy stwierdziła, że pracodawcy też nie są uczciwi 

ludzie dostają umowy śmieciowe.

Pan Roman Derc Radny Gminy Lichnowy powiedział, że nie wie czy go Pan Graban 

zrozumiał, chodziło mu o to, że nie są kontrolowane osoby, które mają firmy jednoosobowe.

Pan Dariusz Wereszko Radny Gminy Lichnowy zapytał, jaki profil ma firma w 

Wędkowach? Jeśli chodzi o środki na rozpoczęcie działalność gospodarczej to może otrzymać 

dofinansowanie tylko wtedy, jeśli ma wkład własny?

Pani Iwona Szweda Kierownik Pośrednictwa Pracy odpowiedziała, że może posiadać 

wkład własny, ale nie musi.

Pan Roman Derc Radny Gminy Lichnowy stwierdził, że każdy gość, który do nas 

przychodzi na sesje z góry zakłada ze nie ma czasu i to jest smutne.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy powiedział, że gości naszych nie interesują inne, 

tematy poruszane na sesjach. Dodał, ze szanuje Dyrektor PUP za to, że wydelegowała w 

swoim imieniu przedstawiciela PUP w Malborku

Pani Iwona Szweda Kierownik Pośrednictwa Pracy stwierdziła, że jej pierwsza praca to 

właśnie gmina Lichnowy, dlatego bardzo dobrze ją  wspomina.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy powiedział, że jeżeli chodzi o schetynówki w 

tym roku to jest to już zakończone. Sprawa następna w piątek odbyło się spotkanie z 

dyrektorem ZDP i dyrektorem energii w sprawie inwestycji w zakresie oświetlenia ulicznego. 

Obawiał się ze inwestycje, które były ustalone nie dojdą do skutku. Dwa punkty świetlne 

będąjednak zrobione do końca czerwca. Jeżeli chodzi o schetynówke to długość ok 2,5 km. 

Będąc dwa tygodnie temu w starostwie rozmawiał o tych propozycjach. Doszło do kłótni, 

jeżeli chodzi o chodnik w Lisewie Malborskim, próbowano wywrzeć na nim abyśmy 

dołożyli. Na drugi dzień rozmawiał ze starosta i w piątek dyrektor ZDP poinformował, że jest 

zgoda wojewody, że ten chodnik zostanie objęty przyszłoroczną schetynówkę. Zgodził się na 

udział gminy, ale na pewno nie po połowie. Po wstępnych rozmowach stwierdził, że gmina
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nie dołoży ani złotówki zwłaszcza, że drugi chodnik gmina bierze w zupełności na siebie. 

Najważniejsze, aby schetynówka przeszła, bo to są takie dwa odcinki najgorsze drogi. 

Zostanie wtedy tylko droga do Pordenowa. Na początku czerwca rozmawiał ze starostą o tych 

drogach i chodniku. Jeśli chodzi o chodnik w Lisewie Malborskim to tam jest możliwość jego 

poszerzenia.

W sobotę odbędzie się gminny dzień dziecka w Lisewie Malborskim. Wójt zaprosił również 

radnych. Poinformował, że w niedzielę odbywają się wybory do izb rolniczych, 

uprawnionych poprosił o wzięcie udziały w głosowaniu. Od 8 do 18 będzie czynny jeden 

lokal wyborczy w Lichnowach.

Ad.8. Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Dariusz Wercszko Radny Gminy Lichnowy złożył wniosek odnośnie renowacji boiska 

w Szymankowie. Młodzież zwraca uwagę, że są tam nierówności. Stwierdził, że to powstało 

w wyniku niesystematycznego koszenia. Chodzi o boisko przy szkole.

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że najlepszym rozwiązaniem 

będzie jak jesieniącałe boisko zostanie zaorane i zostanie tam zasiana nowa trawa.

Pan Dariusz Wereszko zapytał czy można zakupić siatki piłki itd. Zapytał również czy 

wiadomo, kiedy zostanie zrobiona droga do państwa wojewódzkich i co z oświetleniem ulicy 

Bocznej?

Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że jeśli chodzi o sprzęt sportowy 

to jest on zakupywany ze środków GKRPA zajmuje się tym Pani Szymańska. Jeżeli chodzi o 

drogę do Państwa Wojewódzkich powiedział, iż jest ona ujęta w programie, jeśli tylko gmina 

otrzyma dofinansowanie zostanie ona zrobiona. Jeśli chodzi o oświetlenie stwierdził, że na 

razie należy poczekać, ponieważ nawet droga jeszcze nie jest zrobiona. Dodał, że w planie 

jest również remont izby pamięci w Szkole Podstawowej w Szymankowie.

Pani Krystyna Romanowska Sołtys wsi Szymankowo zapytała, co z bazą po byłym GS-ie. 

Tam z tego już chyba nie będzie żadnej budowli. Chciała nawet prywatnie napisać do tego 

Pana, co ma zamiar z tym zrobić, czy chce to zgruzować, czy coś innego zrobić.
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Pan Jan Michalski Wójt Gminy Lichnowy odpowiedział, że Pani Sołtys ma się zgłosić do 

Pani Brzezińskiej. Podpowiedział, aby napisać pismo z urzędu i grzecznie zapytać czy coś 

planuje z tym zrobić. Tylko w ten sposób dowiemy się, co dalej.

Pan Dariusz Wereszko Radny Gminy Lichnowy stwierdził, że trzeba jak najszybciej 

reagować żeby potem nie stała się jakaś tragedia. Tam chodzą dzieci i młodzież a stan tego 

budynku jest fatalny.

Pan Benedykt Graban Radny Gminy Lichnowy powiedział, iż należy wymienić kratki 

przy wiadukcie w Lisewie Malborskim. Betonowe nie spełniają swoich funkcji, wręcz 

zagrażająbezpieczeństwu. Dodał również, aby ktoś zainteresował się porządkiem na punkcie 
widokowym.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych były udzielane na bieżąco.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Benedyktowi Graban Przewodniczącemu 

Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformował, że 

projekty uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 26.05.2015 r.

Ad. 10. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy 

Lichnowy oraz działania podjęte w zakresie łagodzenia jego skutków w 2014r. -  referuje 

Sandra Choszcz inspektor ds. organizacyjnych, kadrowych i administracyjnych.

Pytań i uwag nie zgłoszono. Przyjęto przez aklamację.

Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu malborskiego i gminy Lichnowy oraz 

działania podjęte w zakresie łagodzenia jego skutków w 2014r. stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu.
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Ad. 11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpowodziowej na terenie 

Gminy Lichnowy oraz o wyposażeniu gminnego magazynu przeciwpowodziowego.

Pytań i uwag nie zgłoszono. Przyjęto przez aklamację.

Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpowodziowej na terenie Gminy 

Lichnowy oraz o wyposażeniu gminnego magazynu przeciwpowodziowego stanowi załącznik 

nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów.

Pytań i uwag nie zgłoszono.

Radni podjęli (przy 13 głosach za) uchwałę Nr IX//2015 z dnia 26.05.2015r. w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej 

dotyczącej współpracy jednostek samorządu terytorialnego w ramach Żuławskiego 

Obszaru Funkcjonalnego.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 13 głosach za) uchwałę Nr DC//2015 z dnia 26.05.2015r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej dotyczącej współpracy jednostek 

samorządu terytorialnego w ramach Żuławskiego Obszaru Funkcjonalnego. Uchwała stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r.
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Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 13 głosach za) uchwałę Nr IX//2015 z dnia 26.05.2015r. w sprawie zmian 

budżetu gminy na 2015 r. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2015-2028.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 13 głosach za) uchwałę Nr IX//2015 z dnia 26.05.20I5r. zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2028. Uchwala 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Ad. 16. Wolne wnioski.

Brak.

Ad. 17. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 

zamknął posiedzenie IX sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 26 maja 2015r.

Przewodniczący Rady Gminy:
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